

朝陽科技大學 098學年度第1學期教學大綱
Project Management 專案管理

當期課號	3677	Course Number	3677
授課教師	陳哲弘	Instructor	CHEN,CHE HONG
中文課名	專案管理	Course Name	Project Management
開課單位	資訊管理系(二進)四A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	介紹專案管理的主要內容與管理控制方法，讓學生了解如何充分運用企業的資源，來支援專案經理人以達成專案的目標。課程內容包含：(1)專案的管理環境與流程、(2)專案的整合與管理、(3)專案的成本及品質管理、(4)專案的人力資源管理、(5)專案的溝通及風險管理等。	Objectives	The goal of this course is to cover not only the concept of project management, but also to give students a solid understanding of the processes, resources control, and implementation of project management necessary to support project managers. This course aims at following directions: (1) project management environment and process, (2) project integration and context management, (3) project cost and quality management, (4) project human resource management, and (5) project communication and risk management.
教材	專案管理 許棟梁、林俊仁審議 雙葉書廊 出版	Teaching Materials	Project Management : A Managerial Approach (5e) Jack R. Meredith & Samuel J.Mantel, Jr.
成績評量方式	期中考：30% 期末考（報告）：30% 期中作業：10% 學期作業：10% 平時成績：20%	Grading	Midterm Exam 30% Final Exam 30% Home Work and Case Study 40%
教師網頁	http://lms.cit.cyut.edu.tw/2007252		
教學內容	企業面臨經營環境快速改變，目標設定的追求，透過複雜的專案組織設計，或許能提升反應能力，但仍有大部分的專案效果不如預期。 歸咎原因包括：專案篩選、起始、運作、控制、專案經理角色與成員互動...等，每個環節都扮演著關鍵任務。 課程透過工程、商業、資訊系統..等專案案例，介紹各式專案本質，及其計畫、運作方式，期能給予一個專案運作歷程的清晰輪廓，做為專題製作及參與職場工作所需技能。	Syllabus	In the rapid growth of technology-enabled industries, the ability to deliver a project on time and on budget hinges upon seamlessly executed project management skills. This course aims on introducing the project management concepts, skills, tools, and techniques involved in the management of projects that emphasis on information technology.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。